

Press Release

Media

بيان صحافي

وسائل الإعلام

معلومات

220 KB

العنوان

[البيان الإعلامي الخاص بكيفالي الصادر عن الاتحاد البرلماني الدولي، 21 أيلول/سبتمبر \(مرفق رقم 1\)](#) 



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

الجمعية العامة الـ145 للاتحاد البرلماني الدولي

كيغالي، رواندا

11 - 15 تشرين الأول/أكتوبر 2022

مرفق رقم 1

بيان إعلامي



145th IPU ASSEMBLY
2022 | Kigali, Rwanda



الاتحاد البرلماني الدولي
من أجل الديمقراطية. من أجل الجميع.

بيان إعلامي

برلمان رواندا سيستضيف الدورة 145 لجمعية الاتحاد البرلماني الدولي

كيغالي/جنيف، الثلاثاء 20 أيلول/سبتمبر 2022.

سيستضيف برلمان رواندا الدورة الخامسة والأربعين بعد المائة لجمعية الاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات المتصلة به في كيغالي في الفترة من 11 إلى 15 تشرين الأول/أكتوبر 2022. ومن المنتظر أن يحضر تلك اللقاءات شخصياً أكثر من 1000 مندوب، بمن فيهم نحو 60 رئيس برلمان ونائب رئيس برلمان.

وسيكون الموضوع العام لهذه الدورة هو المساواة بين الجنسين والبرلمانات المراعية للمنظور الجنساني بوصفهما عاملين للتغيير من أجل إقامة عالم أكثر سلميةً وقدرةً على الصمود. وسييسر الاتحاد البرلماني الدولي التبادلات بشأن الممارسات الجيدة لجعل البرلمانات أكثر مراعاةً للمنظور الجنساني وتشجيعها على التعهد باتخاذ التدابير اللازمة لإحداث التغيير المنشود.

ومن الجدير بالذكر في هذا الصدد أن رواندا تتولى الصدارة في مجال المساواة بين الجنسين في البرلمان. ففي عام 2008، كان مجلس النواب الرواندي أول برلمان وطني منتخب يضم عدداً من النساء أكثر من عدد الرجال. وما انفكت رواندا تصدر التصنيف الشهري للاتحاد البرلماني الدولي للنساء في البرلمانات الوطنية منذ سنوات إذ تبلغ نسبة النائبات في برلمانها اليوم 61.25%، وهي نسبة أعلى بكثير من المتوسط العالمي الحالي البالغ 26.4%.

ووفقاً لمؤشر آخر يتبعه الاتحاد البرلماني الدولي، يُعدّ برلمان رواندا برلماناً شاباً نسبياً. إذ إن نصف نوابه هم دون سن الخامسة والأربعين، وهي نسبة أعلى بكثير من المتوسط العالمي البالغ 29.85%.

ويواصل الاتحاد البرلماني الدولي، في جمعياته واجتماعاته، العمل على النهوض بالتكافؤ بين الجنسين ومشاركة الشباب باستخدام حوافز وجزاءات لتشجيع الوفود البرلمانية الشاملة للجنسين. قد آتت تلك الجهود أُكلها. فاليوم، تبلغ نسبة النساء اللائي يحضرن جمعية الاتحاد البرلماني الدولي 35% مقابل 7% في المتوسط في عام 1978. و25% تقريباً من النواب المشاركين هم دون سن الخامسة والأربعين.

ومن المتوقع أن تجمع الدورة نحو 120 برلماناً، بما في ذلك وفد رفيع المستوى من كل من الاتحاد الروسي وأوكرانيا. وسيجتمع فريق عمل الاتحاد البرلماني الدولي المعني بالحل السلمي للحرب في أوكرانيا لمتابعة بعثته الأولية إلى كييف وموسكو. وسيقدّم تقريراً عن نتائج بعثته والخطوات المقبلة إلى جميع الأعضاء.

وهدف فريق العمل – الذي يقوده النائب الدكتور علي النعيمي من الإمارات العربية المتحدة ويتألف من ثمانية برلمانيين بارزين – هو بحث الحلول البرلمانية الممكنة للمساهمة في إنهاء الحرب في أوكرانيا. وتهدف جهود الفريق إلى استكمال جهود السلام الجارية على المستوى الحكومي وعلى مستوى الأمم المتحدة.

وستنظر الجمعية أيضاً في الإجراءات البرلمانية التي يجب اتخاذها بشأن الهجرة الدولية وكيفية وقف الاتجار بالبشر وانتهاكات حقوق الإنسان، بما في ذلك تلك التي تتم بمعرفة الدولة.

وتشمل القضايا الأخرى قيد النظر التدهور البيئي وآثاره على انتشار الإرهاب؛ وتأثير الحرب والفظائع في السكان المدنيين؛ والحرب وتغير المناخ بوصفهما سببين لانعدام الأمن الغذائي العالمي؛ وحالة حقوق الإنسان للبرلمانيين.

- الموعد: 11 إلى 15 تشرين الأول/أكتوبر 2022
- المكان: مركز مؤتمرات كيغالي، كيغالي، رواندا
- المشاركون: أكثر من 1000 مندوب من البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي

اعتماد وسائل الإعلام

يُشجّع جميع العاملين في مجال الإعلام الذين يرغبون في حضور الدورة 145 لجمعية الاتحاد البرلماني الدولي على التسجيل عبر الرابط التالي قبل يوم 5 تشرين الأول/أكتوبر 2022:

<https://registration.ipu.org/event/0a6a498a-af41-4748-a679-936b334bec7e/summary>

لمزيد من المعلومات، يُرجى التواصل مع:

• السيد Thomas Fitzsimons | مدير الاتصالات

الاتحاد البرلماني الدولي

البريد الإلكتروني: tf@ipu.org

• السيد Maurice Kabandana | مدير الاتصالات

برلمان رواندا

البريد الإلكتروني: maurice.kabandana@parliament.gov.rw

- اطلعوا على جميع التفاصيل عن الدورة 145 لجمعية الاتحاد البرلماني الدولي عبر [هذا الرابط](#)
- زوروا الموقع الإلكتروني للبرلمان المضيف بشأن هذا الحدث عبر [هذا الرابط](#)

Press Release

Media

Title



[IPU_Media_Advisory_Kigali_21Sept-e.pdf](#)

Info

220 KB



Inter-Parliamentary Union

For democracy. For everyone.



145th IPU ASSEMBLY
2022 | Kigali, Rwanda

Media Advisory

Parliament of Rwanda to host the 145th IPU Assembly

Kigali/Geneva, Wednesday, 21 September 2022.

The Parliament of Rwanda will host the 145th Assembly of the Inter-Parliamentary Union (IPU) and its related meetings in Kigali from 11 to 15 October. More than 1000 delegates, including some 60 Speakers and Deputy Speakers of Parliaments, are expected to attend in person.

The overall theme of the Assembly is ***Gender equality and gender-sensitive parliaments as drivers of change for a more resilient and peaceful world***. The IPU will facilitate exchanges on good practices to make parliaments more gender-sensitive as well as encouraging parliaments to pledge transformative action.

Rwanda leads the way when it comes to gender equality in parliament. In 2008, the Rwanda Chamber of Deputies was the first elected national parliament with more women than men. With the proportion of MPs who are women standing at 61.25% today, well above the current global average of 26.4%, Rwanda has been at the top of the [IPU's monthly ranking of women in national parliaments](#) for years.

Rwanda also has a relatively young parliament, with half of its deputies under 45 years old, well above [the global average of 29.85%](#), also tracked by the IPU.

At its Assemblies and meetings, the IPU continues to push for gender parity and youth participation, using incentives but also sanctions to encourage inclusive parliamentary delegations. The results are visible. Today, over 35% of MPs who attend the IPU Assembly are women, compared with an average of 7% in 1978. Around 25% of the participating MPs are under the age of 45.

Some 120 parliaments, including high-level delegations from both the Russian Federation and Ukraine, are expected to attend. The *IPU Task Force for the peaceful resolution of the war in Ukraine* will meet to follow up on its initial mission to Kyiv and Moscow. The Task Force will report to the full membership on the outcome of its mission and the steps ahead.

The objective of the Task Force – led by MP Dr. Ali Al Nuaimi of the United Arab Emirates and composed of [eight prominent parliamentarians](#), is to explore possible parliamentary solutions to contribute to an end to the war in Ukraine. Its efforts aim to complement on-going peace efforts at the governmental and UN level.

The Assembly will also consider what parliamentary action to take on international migration and how to stop human-trafficking and human rights abuses, including those that are state-sponsored.

Other issues under consideration include environmental degradation and its effects on the proliferation of terrorism; the impact of war and atrocity on civilian populations; war and climate change as triggers of global food insecurity; and the situation of the human rights of parliamentarians.

- **Date:** 11 to 15 October 2022
- **Venue :** Kigali Convention Centre, Kigali, Rwanda
- **Participants:** More than 1000 delegates from Member Parliaments of the IPU

MEDIA ACCREDITATION

All media practitioners who wish to attend the 145th IPU Assembly are encouraged to register through this link: <https://registration.ipu.org/event/0a6a498a-af41-4748-a679-936b334bec7e> before 5 October 2022.

For further information contact:

- Mr. Thomas Fitzsimons | Director of Communications
Inter-Parliamentary Union
Email: tf@ipu.org
 - Mr. Maurice Kabandana | Director of Communications
Parliament of Rwanda
Email: maurice.kabandana@parliament.gov.rw
- *Find all details about the 145th IPU Assembly [here](#)*
- *Discover the Host Parliament's event website [here](#)*